
Fra: lotte Gregers [mailto:lottepeder@hotmail.com]  
Sendt: 5. februar 2015 21:27 

Til: Borgerservice; Borgmesteren for BUF; Jonas Bjørn Jensen; runedybvad@gmail.com; Jan Andreasen; 

karinavestergard@gmail.com; gormgunnarsen@gmail.com; hen@post9.tele.dk; rasmus@jarlov.dk 
Emne: 31 børn i Klassen - Høringsvar  
 
 
Høringssvar 
Bevar de små fritidshjem 
Vi har 3 børn. De to store har gået / går på Saxogårdens fritidshjem der hører til TDS på 
Vesterbro. 
Begge går i D. Klassen – til denne klasse er der knyttet de to mindste fritidshjem på 
Vesterbro, Saxogården & Garvergården. Og lige præcis denne klasse er populær – af den 
grund at de to små fritidshjem er så eftertragtede.  
Skolens leder italesættede selv dette ved skolestarten. Der går da også 31 børn i 
klassen. De ved af erfaring at der altid falder børn fra de andre klasser men sjældent hvis 
ikke aldring fra D. Klassen. Hvorfor – børnene går på to velfungerende små fritidshjem. 
For os som familie betyder Saxogården som lille fritidshjem at vores børn bliver set og 
hørt.  
Vi har en pige med ADD og OCD. Det har de haft mulighed for at tage særligt hånd om 
et lille sted. 
Vi har en dreng der har vandladningsproblemer – derfor skal han mindes om – ofte – at 
tisse. Det husker de fordi de ser ham. Det er en lille ting men det er der også plads til der. 
Vi er ikke i tvivl om, at gik de et stort sted var der ikke samme omsorg. 
En vigtig omsorg…. 
Vores mindste håber vi også kan komme i saxogårdens fritidshjem. Faktisk er selve 
fritidshjemmet så vigtigt for os, at bliver det eet stort så er vi ikke i tvivl om at vi søger 
privatskole til hende. Mindre klasser – mindre fritidshjem. 
Vi må på det kraftigste opfordre jer til ikke at sammenlægge – ikke at ”centralisere”. 
Vi forstå slet ikke det kan komme på tale oveni en skolereform hvor der i forvejen er nok 
forandringer. 
 
Bedste hilsner  
Familien Gregers Vesterbro, København 
 

mailto:lottepeder@hotmail.com
mailto:runedybvad@gmail.com
mailto:karinavestergard@gmail.com
mailto:gormgunnarsen@gmail.com
mailto:hen@post9.tele.dk
mailto:rasmus@jarlov.dk


Høringssvar vedr. ”fremtidens fritidstilbud”, RYAC/POMFRITTEN 
 
Jeg er mor til 2 børn der benytter fritidstilbud på Rymarksvænge Aktiv Center, 

også kaldet RYAC. Den ene går i RYAC’s fritidshjem Pomfritten, den anden i den 
tilknyttede børnehave. Pomfritten har en beliggenhed i Rymarksvænge-området 
og har en afstand på næsten 2 km til Lundehusskolen. 
 

Indledningsvist vil jeg starte med at sige, at jeg har meget svært ved at se 
hvordan en et forslag som “Fremtidens Fritidstilbud” bestående af ét fritidstilbud 
med en normering på 448 børn, placeret på skolens matrikel, kan erstatte et 
fritidshjem som RYAC tilbyder mine børn og hvordan dette forslag kan leve op til 

at levere et fritidstilbud af høj kvalitet. 
 
RAYC er en institution med skov og natur er nabo, en institution hvis fysiske 

rammer er i de gamle historiske og fredede kaserne bygninger, en institution  

med dyrehold, selvbyggede huse, med særdeles sund økonomi. En institution 
som har opbygget en meget stærkt og unik kultur, som i den grad samlet set er et 
fritidstilbud af meget høj kvalitet men som også skaber en fantastisk og smuk 

oase i et ellers lidt kedeligt og socialt boligområde. 
 

Min bekymring i forhold til forslaget berører to vigtige omåder; 
 

1) Lokalområdet omkring RYAC 
2) Fravalg af Lundehusskolen 
 
1) Lokalområdet omkring RYAC 
Det er ikke nogen hemmelighed, at området omkring Rymarksvænge, er et 

område der huser social udsatte familier, herunder familier med både små og 

store sociale udfordringer. Ligeledes var området, for få år tilbage, ramt af meget 
kriminalitet, bandedannelse blandt unge og en general utryghed blandt 
beboerne. Med indsats fra bla RYAC, der har rig og grundig erfaring med at 

arbejde disse udsatte børnefamilier, er kriminaliteten mindsket markant og 

RYAC har været med til at optimere området. Beboerne i området1 frygter for at 
de igen vil møde samme udfordringer, hvis børnefamilierne forsvinder. Et tilbud 
om et fritidshjem i dette område, er ikke bare vigtigt men afgørende for at det 
ikke skal ende som en form for ”udkantsdanmark”.  Det kræver ikke lang tid at 

tænke sig til, hvor stor en social og økonomisk belastning vi kan stå overfor med 
det område. Faktummet er, at RYAC og dens placering i børnefamiliernes 
nærområde, afføder en meget tæt og vigtig kontakt med familierne og giver 

pædagogerne mulighed for at arbejde målrettet med disse udsatte børnefamilier 
og hvilket understøtter det pædagogiske arbejde i høj grad.. Det ser jeg det som 

en direkte nødvendighed for lokalområdet såvel som skolelever fra 
Lundehusskolen, der er bosat i området.    

 
Fremtidens fritidstilbud vil betyde at Lundehusskolens elever fra 

Rymarksvænge, vil have  næsten 2 km mellem hjemmene og skole/fritidstilbud. 

                                                        
1 Oplysning bygger på en rundspørge i området. Underskrifter kan forlægges.  



Eleverne fra området skal selv fragte sig I skole. Vi snakker en vej som inkluderer 

farlige veje herunder Lyngbyvejen.  
 

 
Efter vores morgenåbning blev fjernet, er der konstateret større fravær og børn 
der ikke møder til tiden. Vores morgenåbning tilbød børnene en rolig og tryg 
start, samt kørsel til skolen i bus. Dette morgentilbød hjalp også de børn, af 

familier med mindre overskud og sikrede at disse børn kom godt fra start i 
hverdagene.  Nu skal disse børn selv fragte sig selv til og fra Lundehusskolen, 
hvilket har resulteret i dette større fravær og for sent fremmøde. Med en totalt 
nedlæggelse af RYAC, vil et sygefravær med garanti stige.  

 
 
2) FRAVALG AF LUNDEHUSSKOLEN 
 

Mange familier vælger Lundehusskolen på baggrund af samarbejdet med samt 
fritidstilbuddet ved RYAC. Lundehusskolen har tidligere døjet med stort frafald 
og lidt under et dårligt ry. Med RYAC’s enestående profil, der som sagt tilbyder 

b.la natur –og dyreliv,  er RYAC direkte med til at skaffe elever til skolen. RYAC 
investerer tid og ressourcer på at anbefale netop Lundehusskolen.  

 Der er jo alternativer, og faktisk temmelig mange. Jeg kan i flæng nævne 
Bjørns internationale skole, Ryparkens Lilleskole, samt Rygaard skole.  

 
Man skal huske, at RYAC faktisk også servicerer en del børn af ressourcestærke 

familier, hvilket jeg ser som en afgørende faktor for at bevare kvaliteten af 
Lundehusskolen. 

I kølvandet på folkeskolereformen, var der en del familier der tog konsekvensen 

og lod deres børn skifte skole. En del ressourcestærke familier. Jeg synes derfor 

at der er belæg for bekymring for Lundehusskolens fremtid, både med henblik 
på børnetallet men også populariteten og mangfoldigheden. Jeg ved at 
Lundehusskolen sætter pris på den her mangfoldighed. Skolen huser elever fra 

nærmest ALLE sociale lag og vi ved at den her mangfoldighed den fremmer 

integrationen. Der  eksisterer alvorlige sociale aspekter, som kommunen bør 
tage hensyn til fremadrettet, hvis den fortsat ønsker mangfoldighed i 
folkeskolen. 
 

Men hvad hvis alle de ressource stærke familier vælger skolen fra? Jeg kan på 
stående fod sige, at folkeskolereformen gjorde mig bekymret og fik mig til at 
tænke ordet ”privatskole”. Med dette forslag, så vil jeg ikke blot tænke! Så vil jeg 

flytte mine børn og ved at jeg ikke er alene om denne holdning. Derfor appellerer 
jeg stærkt til, at disse problemstillinger jeg i dette høringssvar belyser, bliver 

tager meget alvorligt, så frem kommunen ønsker et godt lokalområde en god og 
mangfoldig folkeskole.  

 Mine helt konkrete forslag til ”Fremtidens fritidstilbud” er, at RYAC får hverken 
bliver nedlagt, sammenlagt eller på anden måde mister den struktur den er 
formet af i dag. Derimod anbefaler jeg, at RYAC får sin morgenåbning igen (en 
udgift der koster 160.000 kr om året), så børnefamilierne i nærområdet bliver 



sikret en god og stabil hverdag, og så Lundehusskolen kan forblive en mangfoldig 

folkeskole.  
 

Med venlig hilsen 
 
Trine Huda 
 

Tlf: 31227474 
Mail: hudatrine@gmail.com 
 
 

 
 
 

 











































































































K@benhavns Kommune

att. BUF

H4ringssvor om Fremtidens Fritidshjem

indsendt via hOringsportalen www.blivhoert.kk.dk

En iderig og visioner ledelse, engagerede foreldre, motiverede medarbejdere og arbejdende bestyrelser

har i mere end 75 6r veret drivkrefterne bag OHBs virke. Vi har iflere generationer bevist, at vi kan noget

sarligt med b@rn, og at vi kan gore det inden for de bevilgede rammer. Det arbejde Onsker vi som instituti-

on at fortsette.

Efter vores opfattelse har en vesentlig del af styrken i de k@benhavnske fritidstilbud til bOrn veret respek-

ten for, at foraldrene kan traffe et reelt valg, som netop tilgodeser deres barns behov, n6r de skal velge

fritidsinstitution. Samtidig har det veret klart, at selv om diversitet og faglighed prioriteres, m6 der vere et

@konomisk rationale. Det har de kObenhavnske institutioner tilfulde erfaret siden 6rtusindskiftet.

Vier en selvejende institution, hvor bestyrelsen ansetter det forn6dne personale ud fra den pedagogik,

som vi 0nsker at se realiseret i hverdagen. Vi er vant til at tage ansvar, vi har det godt med det - og s6dan

Onsker vi fortsat det skal vare.

Folkeskolereformen indebarer blandt andet, at skoledagen er blevet lengere og at pedagogerne omsider

er blevet et aktiv, som skolen skal trekke p6. I den ideelle verden er der mange gode argumenter for, at

skole og fritid samtankes, n6r kommunerne har anlegsaktiviteter.

Vi har i mange dr samarbejdet med de skoler, hvorfra vi modtager b@rn. Ligesom vi i mange 5r har Onsket et

mere formaliseret og udvidet samarbejde. For vi er overbeviste om, at et fagligt godt samarbejde om b6r-

nene giver dem mulighed for at f6 det, vi alle @nsker: en tryg barndom.

Kommentarer til elementer i hOringsmaterialet

BUUs princippe(11.6.1a)

Princip 2: Vi ser ikke fritidstilbuddene som pasning, men som dannelse/lering - og vi arbejder m6lrettet

for, at alle foreldre accepterer, at vi passer ikke deres bern-vi udfordrer b@rnenes sociale kompetencer

og vi lerer dem en masse ferdigheder.

Princip 4 & 5: Vi er helt enige om, at ved at benytte den allerede eksisterende bygningsmasse, kan vi frem-

me et tet samarbejde, s6ledes at folkeskolen og Kobenhavns kommunes fritidstilbud bliver foraldrenes

f6rstevalg frem for privatskolen.

Umiddelbart efter principperne fremg6r det, at l-:l--modellen er affodt af disse. Vi har meget svert ved at

se logikken i det postulat. Vi anerkender, at det set fra et administrativt synspunkt virker tillokkende med

en L:l--model, ogs6 selv om der 6bnes for flermatrikell6sninger. Ligesom vi ikke er blinde for modellens

virkning pd budgettet. Vi mener fortsat, at anvendes som foreslSet l-:L-modellen efter gronthostermeto-

den, s5 endrer man fundamentalt p6 de kObenhavnske kendemerker diversitet og et reelt foreldrevalg.

Derfor kvitterer vi ogsd for, at flermatrikelmodellen er med i horingsmaterialet. Men det er kun det forste

skridt, vejen frem er for os at se en mere fleksibel fortolkning af 1:1-modellen; konkret Onsker vi en variant,

der m6 betegnes som en 1:2-model. Vier iOvrigtforundrede over, at h6ringsmaterialet alene omtaler L:1-



modellen (evt. med mulighed for en flermatrikell@sning), da vi pd flere politikere (udvalgsmedlemmer) har

forst6et, at de gerne - inden for visse @konomiske rammer - ser diversitet og lokale aftryk pi de valgte

l@sninger. Vi mener ikke, at h@ringsmaterialet lever op til dette Onske, og vi bemerkede os i den forudg6-

ende interne h6ring, at ogs6 den havde fokus p6 L:L-modellen.

Vi kan i @vrigt forst6, at der planlegges fritidsinstitutioner, som kan rumme stort set alle i mAlgruppen pA

en skole, fx Sundby@ster Skole og Skolen p6 lslands Brygge. Det er sterkt bekymrende for os, at man s6le-

des indskranker foreldrenes valg og pdtenker at opfore bOrnesiloer.

Vores institution kan rumme optil 120 b@rn-ogvi haringen 6nskerom at blive st6rre.

Kommentarer til de for OHB opstillede modeller:

Om den samlede losning for Gerbrandskolen hedder det'. " Den samtede fritidsinstitution udggres of fritids-
hiemsplodser fordelt pd motriklerne, hvor Herligheden, Karnehuset, Amsterdamvej og O.H. Barentzen

(OHB) er beliggende" med denne umiddelbare virkning: " lnstitutionens fritidshjemsplodser forbliver pd ma-

triklen og indgdr i en somlet fritidsinstitution. Fritidsklubplodserne ftyttes tit Sundby Algdrd."

Det er vores klare opfattelse, jf. ovenfor, at en s6dan fortolkning af L:1-modellen er for rigoristisk. Vi fore-

sl6r derfor denne variant: Omkring Gerbrandsskolen tilpasses 1.1-modellen til en 1:2-model, s6ledes at de

kommunale institutioner tilsammen udgOr et fritidshjem, mens OHB fortsetter som selvejende fritids-

hjem' De to institutioner indgir med Gerbrandskolen en aftale om pedagogiske forhold.

Alternativt foresl6s det i h6ringsmaterialet, at OHB alene tildeles fritidsklubpladser. Vi mener ikke, at byg-

ningerne er velegnede til klubvirksomhed, men hvis der er Okonomi til en bygningstilpasning, kan en sddan

anvendelse ikke afuises.

Forma nd for institutionsbestyrelsen

O H Berentzens Fritidshjem

Grakenlandsvej 76

2300 Kbh s
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Valby Lokaludvalg er en uafhængig lokal forsamling, der er oprettet af Københavns 

Kommune. Lokaludvalget fungerer som bindeled mellem københavnerne i bydelen 

og politikerne på Københavns Rådhus. 

   
   
      
 
 
 
 
 
 
Høringssvar vedr. Fremtidens Fritidstilbud 

Valby Lokaludvalg har behandlet høringen vedr. Fremtidens Fritidstilbud i 
sit udvalg for ’Et helt liv’ og godkendt høringssvar på lokaludvalgets møde 
den 10. februar 2015. Lokaludvalget har desuden deltaget i dialogmødet, 
som Børne- og Ungdomsudvalget afholdt den 14. januar 2015. 
 
Det tilsendte høringsmateriale giver anledning til følgende bemærkninger fra 
lokaludvalget: 
 
Tidspunkt for implementering 

Skolerne undergår for tiden store fysiske og faglige forandringer som følge 
af implementeringen af den nye skolereform. Dette i sig selv kan være 
medvirkende til øget utryghed for det enkelte barn, der vil opleve en hverdag 
uden vante rammer. En omstrukturering af fritidstilbuddene risikerer at 
bidrage til utrygheden for det enkelte barn, samtidig med, at personalet 
sættes under yderligere pres og således uden mulighed for at afsætte den 
nødvendige tid til det enkelte barn på dette sårbare tidspunkt.  
 
Mulige organiseringer af fritidsinstitutioner 
Valby Lokaludvalg finder det vigtigt, at forvaltningen er fleksibel i sin 
operationalisering af 1:1 princippet. Lokaludvalget støtter op om en mulig 
løsningsmodel forelagt af Ålholm skoles Fritidshjem og klubs 
forældrebestyrelse. Her gengivet. Der foreslås: 

”En partnerskabsmodel indgået mellem skolen og de to eksisterende 
fritidstilbud. Partnerskabsmodellen kan betragtes som en 1:1 ledelse, forstået 
som én skoleleder i dialog med én fritidshjemsleder, hvoraf én af de to 
fritidshjemsledere er udpeget som dialogpart. Med dette scenarie bibeholder 
man de små enheder i det store - men enheder der giver forskellige tilbud og 
muligheder omkring Ålholm skole - og forældrenes frie valg, 
aldersintegrationen fra 6 – 13 år og mangfoldigheden bevares.” 

Mulige organiseringer af fritidscentre 
Valby Lokaludvalg støtter op om organisationsformen, hvor alle 
fritidscentre bliver del af klynge eller netværk (model 1). Klynge og 
netværksstrukturen har vist positive resultater og fremstår som en 
økonomisk bæredygtig model.  
 



 Side 2 af 2 

Kvalificering af kandidater til sammenlægning 
Lokaludvalget er bekymrede for overlevelsen af de selvejende 
institutioner når 1:1 modellen implementeres. Det er her af stor 
vigtighed, at de selvejende institutioner ligestilles med de kommunale 
institutioner, når der træffes beslutning om hvilken institution, der skal 
slås sammen med skolen. Lokaludvalget opfordrer til en lokal 
vurdering af valget af institution, for at finde den bedste kandidat til 
sammenlægning, frem for at valget udelukkende træffes ud fra den 
fysiske placering af institutionerne. 
 
Tilbud på samme matrikel 
At opleve et skift mellem skole og fritid kan for det enkelte barn være 
en fordel. Lokaludvalget frygter en indsnævring for børnene, såfremt 
der køres efter princippet om lokaleudnyttelse, hvor det enkelte barn 
opholder sig i de samme lokaler hele dagen.  
 
Lokaludvalget opfordrer til brug af flermatrikelmodellen, hvor det er 
hensigtsmæssigt. Dette vil åbne for, at flere små fritidshjem, der 
alligevel ligger tæt på hinanden, kan slå sig sammen til én institution 
med én overordnet leder. På denne måde lever de op til 1:1 princippet. 
Forvaltningen opnår 1:1 tilknytning og den turbulens og utilfredshed 
som måtte opleves af fritidshjemmene, forældrene og ikke mindst 
børnene undgås. 
 
Bevarelse af mangfoldige fritidstilbud 
Med de fremlagte modeller frygter lokaludvalget et tab af 
mangfoldighed i tilbuddene. En mangfoldighed, der i sin nuværende 
form tilbyder forældre med- og selvbestemmelse og sikrer muligheden 
for individuelle løsninger, der tilgodeser det enkelte barns behov.      
 
Ovenstående høringssvar er udfærdiget i dialog med berørte lokale 
parter. Det er lokaludvalgets oplevelse, at der hersker stor utilfredshed 
og bekymring hos de berørte parter - i særlig grad hos forældrene. 
Valby Lokaludvalg opfordrer til, at der lyttes til de lokale høringssvar 
fra borgerne, skolerne, fritidstilbuddene og de private institutioner.  
 
 
Med venlig hilsen 
Anette Bonde  
Formand for ’Et helt liv’-udvalget 
 
Michael Fjeldsøe 
Formand for Valby Lokaludvalg 



Fra: Mads Askov Lorenzen [mailto:Mads.Lorenzen@kraftvaerk.com]  
Sendt: 6. februar 2015 15:17 

Til: Børne- og Ungdomsforvaltningen 

Emne: RE: indsigelse / klage over forslag om stor-fritidshjem i københavn med op til 560 børn 
 
Jeg glemte at fortælle mit navn og adresse, det følger her: 
Mads A Lorenzen 
Stubmøllevej 23, sttv 
2450 Kbh SV 
 
 
From: Mads Askov Lorenzen  
Sent: 6. februar 2015 15:14 
To: 'buf@buf.kk.dk' 
Subject: indsigelse / klage over forslag om stor-fritidshjem i københavn med op til 560 børn 
 
 
Kære KK 
 
Hermed min indsigelse mod forslaget om stor-fritidshjem med op til 560 børn. 
Jeg har selv haft det svært som barn og ung, og har være igennem mange former for fritidshjem og 
institutioner.  
Der hvor jeg følte mig bedst tilpas var i små institutioner, hvor jeg lærte at opbygge forhold til 
andre mennesker. 
En form jeg ser rigtigt meget op til er Skovbørnehaver i Berlin. Noget der ikke vil kunne lade sig 
gøre med 560 børn. 
Både børn såvel som voksne vil ikke kunne opbygge eller opretholde relationer i en hverdag med 
560 nærmeste omkring sig, ingen af børnene vil kunne komme hjem og sige at ’Nu er de altså 
venner med alle dem på fritteren’ 
Du kan ikke sætte fokus på på den enkelte i en flok af 560 børn, det er svært nok i en søskendeflok 
på 4. Vil I ikke godt lade være med at ødelægge det mere for dem der ikke har råd til privat 
børnehaver, vil I ikke godt lade være med igen at sænke standarden for hvordan vi behandler vores 
medborgere, især de mindste ?  
Jeg savner at have dage hvor jeg ikke igen og igen tænker Ej nu må det stoppe, ej nu går det for 
langt... Jeg savner dage hvor had, splid og spareplaner ikke fylder størstedelen af mine forvalteres 
dyrebare tid. Kom nu tilbage.... 
 

mailto:Mads.Lorenzen@kraftvaerk.com


Fra: Johanne kildesgaard <jokild@outlook.dk> 
Dato: 6. feb. 2015 kl. 11.54.24 CET 
Til: "ag46@buf.kk.dk" <ag46@buf.kk.dk> 
Emne: KFEs høringssvar om fremtidens fritidstilbud 

 

KFEs Høringssvar om fremtidens fritidstilbud  

                                                                                            
                                                                           
                                                                                   
fælleskab at have  

Vi mener derfor at det ville være optimalt at have et fri                                  
ville det være optimalt.  

                                                                                           
                                                                                          
vi ind for                                                                                    
                                                                           , at der i 
den nye model, vil blive taget hensyn til transporttid.  

At lægge fritidscentrene                                                              
                                    -                                                     . Vi 
ønsker dog, at det kun er faglokalerne der bliver brugt og mener under ingen 
omstændigheder, at d                                                                  
                                                                                     
fritidstilbud.  

Derudover er det fra KFEs side et stort ønske, at processen finder sted med eleverne i 
f                                                                                            
                                                                                              
                                                         , at det                        
                                                                 , og ikke omvendt.  

Derfor støtter KFE samlet set op om udvalgets forslag.  
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Fra: Carol Jensen [mailto:cjornaa@gmail.com]  
Sendt: 5. februar 2015 13:53 
Til: KFFKP Sekretariat og Presse 
Emne: om fritidshjem 
 
Der har vist været tale om at lukke de små fritidshjem. Det må I ikke gøre. 
 
Når man har med høns at gøre, altså små hold, ved man, at der må højst være 8 høns 
i et hønsehus, eller stresser de og hakker på hinanden. Det samme gælder børn, 
naturligvis. De klarer skolen og endda op til 35 i klassen, de stakkels! Men efter 
skolen lad dem være i ro, de er netop så glade for fritidshjemmet. 
 
Jeg er gammel, bor i Møllegade 20, og har i 7 år kigget ned på fritidshjemmet som 
ligger på den anden side af gaden. Børnene begynder at løbe når de kommer i 
nærheden, de er ivrige... Om sommeren kan jeg se dem ude i gården, de er så glade 
og støjende, netop som børn skal være.  
De får også lov at komme ud og bruge de ting i de gamles by der passer til deres 
fysik. 
 
At tænke sig at sammenlægge en masse fritidshjem i en stor bygning er horribelt, og 
vidner om en mangel på viden om børn. Lov mig at I vil forelægge jeres planer for 
et par psykologer inden I nedlægger noget som helst!!!!! 
 
Carol Jensen, mor til 4, bedstemor til 7, granbedstemor til 1 
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Høringssvar. 
 

 

Igennem 30 år har Sundbyøster Skolefritidshjem boet i den gamle skoleinspektørbolig, i  
skolens højre længe.  
 

Fritidshjemmet åbnede i september1984, med undertegnede som leder, og som en selvejende 
institution, med MDI som regnskabskontor. 
 

Igennem alle årene og skiftende skoleledere, har det været en del af fritidshjemmets politik, 
at vægte samarbejdet med skolen højt. Vi har sammen løst små som store problemer, lånt  
lokaler af hinanden, og jeg har haft min daglige gang på skolen igennem alle årene.  
 

Også samtænkningen og stærkt samarbejde fungerer godt og er til gavn for børnene og  
samarbejdet. Vi har et tæt forældresamarbejde, og venteliste, selvom vi pt har 88 børn  
indskrevet, normeringen lyder på 64. 
Børn , personaler og forældre nyder godt af fordelene ved en lille institution, den tætte  
kontakt, daglig voksenkontakt, og samarbejdet med skolen samt den korte afstand.  
 

En afgørende betydning for samarbejdet har været, at vi er en selvejende institution, og som 
sådan følt os som en ligeværdig samarbejdspartner.  
 

I den foreslåede nye struktur 1:1, er der i udkastet foreslået , at vi forbliver på vores matrikel, 
men fra 2017 bliver underlagt en kommende KKFO på den nye skoleudbygning. Dermed mister vi 
vores selveje og bliver en satellit til en KKFO som har til huse et andet sted.  
 

Vores forslag til en ny struktur er, at vi bevarer vore selveje og tætte relation til skolen.  
Vi er i øjeblikket to selvejende ( Sundbyøster Skolefritidshjem og Pingvinen) og et kommunalt 
fritidshjem (Bakkehuset) tilknyttet skolen. Evt. kunne de to selvejende institutioner slås  
sammen til et fritidshjem fordelt på to matrikler. Bakkehuset kunne komme ind under den  
kommende KKFO i 2017, der ville således være en KKFO og et selvejende fritidshjem tilknyttet 
skolen.  
 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 

Personale og leder 

 

 

Britt Kønig Schnipper 
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NOTAT 

Høringssvar fra BUFs HovedMED ifm. Fremtidens Fritidstilbud 
 
 
 
BUFs HovedMED besluttede på mødet den 18.02.2015 at sende 
kommentarerne til Fremtidens Fritidstilbud som del af høringssvaret. 
 
Thomas Enghausen, LFS pegede på at der i processen om at definere 
Fremtidens Fritidstilbud er mange følelser i spil og at LFS har sendt et 
særskilt høringssvar, som der henvises til. 
 
Annette Mai Larsen, BUPL opfordrede til at der ses på "den lokale 
forankring" med udgangspunkt i de mange høringssvar der er afgivet 
med forslag til løsninger. 
Ift. ledelsesstrukturen henvises til BUPL's eget høringssvar med bilag 
der anviser konkrete bud på andre ledelses som for eksempel 
partnerskabsaftaler. 
Det anbefales i øvrigt at køre en 2. høringsrunde. 
 
Til sidste forslag om en anden høringsrunde var der opbakning til fra 
Pia Lund Bakke, klyngeleder, LFS ledersektion. 
Derudover peger hun på at det har været en forvirrende og svært 
proces for lederne, da det ikke var helt klart hvad høringen specifikt 
gik ud på og hvad der skulle tages stilling til. 
 
Kate Obeid, områdechef, arbejdsmiljøleder kunne berette at 
forældrene ved høringsmøderne har givet udtryk for samme 
problemstilling med høringen som lederne og medarbejderne, men 
peger på at der i højere grad skal drøftes det pædagogiske indhold 
frem for lokaler for at sikre kvaliteten i fritidstilbuddet. 
 
Kirsten Bergstrup, selvej. klyngeleder, arbejdsmiljøleder, BUPL 
ledersektion afsluttede med at der er et ønske om at det selvejende 
område skal bestå som selvejende område i Fremtidens Fritidstilbud. 

18-02-2015 
 
Sagsnr. 
2015-0061325 
 
Dokumentnr. 
2015-0061325-1 
 
Sagsbehandler 
Lars König 
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